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PANDÉMIA

Len čo otvorili čakáreň pre mladších, už 
sa na očkovanie prihlásili desaťtisíce ľudí
Bratislava – Kým nebude mať vak-
cínu aspoň 3,3 milióna Slovákov, 
na kolektívnu imunitu môžeme 
zabudnúť. Aktuálne má prvú 
dávku v tele niečo vyše jedného 
milióna našincov. V štátnej regis-
tračnej aplikácii čakáreň okrem 
toho doteraz prejavilo záujem 
o úvodné pichnutie ďalších 190-ti-

síc občanov. Na zdravotníctve 
vedia, že to nestačí. A tak s oča-
kávaním zvýšeného prísunu lát-
ky Pfizer vo štvrtok večer otvorili 
zapisovanie aj pre mladých od 16 
do 40 rokov, ktorých doteraz odsú-
vali. Výsledok sa dostavil takmer 
okamžite. Hovorkyňa Národného 
centra zdravotníckych informácií 

Veronika Bauch už včera predpo-
ludním hlásila, že sa evidovalo viac 
ako 35-tisíc ľudí od 18 až 30 rokov. 
A tridsiatnikov pribudlo viac ako 
37-tisíc. Tínedžeri od 16 do 18 
rokov išli hneď na métu päťtisíc. 
Aj keď to môže vyzerať sľubne, 
faktom je, že v kategórii 16 až 39 
rokov sú nás dva milióny. Navy-

še prieskumy varujú, že mladým 
sa očkovať chce najmenej. „Je pre 
nich namieste premýšľať o vak-
cíne ako o prejave solidarity voči 
zraniteľnejším,“ nabáda sociológ 
Michal Vašečka na to, kam by štát 
mal smerovať kampaň.  (KCH)

Viac na strane 3, Vakcíny...

BIZNIS

Najpoužívanejší materiál 
zdražel. Pocíti to každý 

Bratislava – Umelá hmota našla 
využitie všade od výroby áut po 
obaly. Jej prednosťou je okrem 
všestrannosti aj nízka cena. To 
však už prestáva platiť. Trh so 
syntetickými materiálmi prechá-
dza nevídaným obdobím zdražo-
vania. Šéf žilinskej spoločnosti 
UPT Aladár Uherík hovorí, že 
takýto rast hodnôt si za 25-roč-

nú históriu firmy nepamätá. „Do-
dávatelia navyše avizujú, že sa 
zdražovanie nezastavilo,“ dodal. 
Príčinou je, že kríza zasiahla aj 
chemický priemysel, ktorý boju-
je s nedostatkom surovín. Dá sa 
predpokladať, že drahšie plasty 
pocíti každý spotrebiteľ.  (JP) 

Viac na strane 11, Drahé... 

Zelení vidia veľkú krivdu. 
Mochovce pohltili miliardu

Bratislava – „Ani vaše vnúčatá 
nezažijú to, že tu vyplatia dividen-
dy.“ Takto minister hospodárstva 
Richard Sulík koncom vlaňajška 
narážal na predražené Mochovce 
a preúverovaný stav Slovenských 
elektrární. Tretí blok má byť síce 
spustený na jeseň, zatiaľ však mu-

sia podnik a ich akcionári znášať 
tvrdé dôsledky. Účet sužuje nielen 
súkromných akcionárov, ktorými 
sú český Energetický a průmyslový 
holding a taliansky Enel, ale aj štát. 
Ten má 34-percentný podiel. Zhru-
ba polovicu peňazí do Mochoviec 
vložili banky. Druhej sa vzdali prá-
ve majitelia. Podľa informácií HN 
štát aktuálne pracuje s údajom, že 
oželel dividendy zo ziskov už za 
zhruba jednu miliardu eur. „Die-

ra, ktorá vznikla v rozpočte, je 
obrovská. Elektrárne majú všetok 
majetok založený, ale dnes už sme 
v stave, keď niet cesty späť. Tretí 
blok bude už tento rok spustený 
a veríme, že štvrtý bude po výmene 
manažmentu podniku dokončený 
o ďalšie dva roky,“ hovorí tajomník 
rezortu hospodárstva Karol Galek.

Stámiliónová suma však leží 
v žalúdku ďalším producentom, 
ktorí sa bijú o pomoc. „Keď sa 

hovorí o tom, že podpora obnovi-
teľných zdrojov je nákladná, má 
sa zároveň povedať aj to, aké ná-
kladné to bolo pri iných projek-
toch, napríklad Mochovciach,“ 
upozornil v rozhovore pre HN 
riaditeľ Slovenskej asociácie foto-
voltického priemyslu Ján Karaba 
s tým, že zelený biznis potrebuje 
väčšie úľavy.

Z elektrární zase zaznieva, že 
daný uhol pohľadu je nespráv-

ny. Vláda totiž začne po spuste-
ní Mochoviec profitovať z výroby 
čistej elektriny z jadra, a to pri ne-
ustálom zdražovaní emisných po-
voleniek. Navyše pandémia slab-
ne a zároveň s tým letia hore trho-
vé ceny elektriny. Stále je tak v hre 
scenár, že preskočia métu sto eur 
za megawatthodinu, potrebnú pre 
komfortnú ziskovosť Mochoviec.

Viac na strane 12, V Mochovciach... 

ENERGETIKA 
Účet za najväčší 
ekonomický investičný 
projekt na Slovensku 
za poslednú dekádu 
rastie a s ním počíta 
svoj podiel vložených 
peňazí aj štát.

MÚKA 
AKO LIEK HN 

magazín 
+ 

TV program

Predplatné
tel.: 02 48 238 238, www.hnonline.sk/predplatne
e-mail: predplatne@mafraslovakia.sk

Cena
cena 1,29 EUR / 
predplatné 0,952 EUR

Hlavná daň 
má ísť hore. 
Heger to 
pripustil
Bratislava – Premiér Eduard Heger 

včera odprezentoval vízie vlády. Medzi 

nimi sa nachádzajú veľkolepé ciele 

ako obnova Slovenska, boj s korupciou 

či podpora rodiny. Heger však prezra-

dil, že na stole je aj vyššia daň z prida-

nej hodnoty. Kabinet sa pritom v 

programovom vyhlásení zaväzuje, aby 

reálnu ekonomiku a domácnosti netrá-

pil nepomer táx. „Vláda urobí všetko, 

aby nerástlo daňovo-odvodové zaťaže-

nie. Prirodzene, ak na jednej strane 

znižujete zaťaženie, tak potom na 

druhej strane ho musíte zvýšiť,“ uviedol 

Heger. Dodal, že hoci je záver nejasný, 

nedá sa urobiť reforma bez toho, aby 

sa hýbalo týmito parametrami. (RED) 
SNÍMKA: TASR/M. BAUMANN

Denisa Funtíková ©hn

Martin Kováčik



10  FIRMY & FINANCIE
HOSPODÁRSKE NOVINY

PIATOK – NEDEĽA  30. APRÍLA – 2. MÁJA 2021

Zverejnenie Ročnej finančnej správy za rok 2020

OTP Banka Slovensko, a.s.,

so sídlom Štúrova 5, 813 54 Bratislava, IČO 31318916, zapísaná v Obchodnom registri Okresného súdu 
Bratislava I., Odd. Sa, vl. č. 335/B

oznamuje,

že Ročná finančná správa za rok 2020 v zmysle § 35 zákona č. 429/2002 Z. z. o burze cenných papierov 
v znení neskorších predpisov a v zmysle § 77 ods. 4 zákona č. 566/2001 Z.z. o cenných papieroch a investič-
ných službách v znení neskorších predpisov bude dňom 30.4.2021 bezplatne sprístupnená v písomnej 
forme v sídle spoločnosti a v elektronickej forme na internetovej stránke spoločnosti www.otpbanka.sk.

Zverejnenie Ročnej finančnej správy za rok 2020 je regulovanou informáciou v zmysle § 47 ods. 8 zákona 
č. 429/2002 Z. z. o burze cenných papierov v znení neskorších predpisov. 

MS204068/01

MS204057/01

P O Z V Á N K A

Predstavenstvo spoločnosti Slovenské elektrárne, a. s.,
so sídlom Mlynské nivy 47, 821 09  Bratislava (ďalej aj ako „SE, a.s.“)

na základe článku VII ods. 4 Stanov SE, a.s. týmto
zvoláva mimoriadne Valné zhromaždenie,

ktoré sa uskutoční
dňa 31. mája 2021 o 13:30 hod.

v priestoroch sídla SE, a.s.
na ul. Mlynské nivy 47, 821 09  Bratislava

s nasledujúcim programom:

1. Otvorenie
2. Uznášaniaschopnosť a voľba orgánov mimoriadneho Valného zhromaždenia
3. Cenová regulácia – návrh na zmenu cenového rozhodnutia ÚRSO o cene za 

elektrinu vyrobenú vo všeobecnom hospodárskom záujme 
4. Rôzne
5. Záver

Materiál, ktorý bude prerokúvaný na mimoriadnom Valnom zhromaždení SE, a.s., 
bude zaslaný akcionárom SE, a.s. v súlade so Stanovami SE, a.s. 30 dní pred jeho kona-
ním a akcionárom SE, a.s. bude taktiež k dispozícii v sídle SE, a.s.

V súlade s ust. § 180 ods. 2 zákona č. 513/1991 Zb. Obchodného zákonníka v znení 
neskorších predpisov je pre uplatnenie práva účasti akcionára SE, a.s. rozhodujúcim 
dňom 27. máj 2021.

Žiadame akcionárov SE, a.s.,

a)  aby v prípade, že sú majiteľmi akcií na doručiteľa, preukázali túto skutočnosť origi-
nálom výpisu z účtu majiteľa cenných papierov k rozhodujúcemu dňu a

b)  aby sa osoby oprávnené konať v mene akcionárov SE, a.s. preukázali na mimoriad-
nom valnom zhromaždení (a) preukazom totožnosti (v prípade cudzích štátnych 
príslušníkov cestovným pasom), (b) výpisom z obchodného registra alebo obdob-
ného registra existujúceho v zahraničí nie starším ako 10 dní (v prípade výpisu v cu-
dzom jazyku spolu s jeho úradne overeným prekladom) a v prípade, ak osoba nie 
je oprávnená konať v mene akcionára SE, a.s. v zmysle výpisu z obchodného regis-
tra (c) úradne osvedčeným plnomocenstvom, ktoré oprávňuje danú osobu konať 
v mene akcionára SE, a.s.

S pozdravom,

 Ing.  Branislav S T R Ý Č E K Ing. Lukáš M A R Š Á L E K
 predseda predstavenstva člen predstavenstva

Slovenské elektrárne, a. s., Mlynské nivy 47, 821 09  Bratislava, Slovenská republika, IČO: 35 829 052, 
zapísaná v Obchodnom registri Okresného súdu Bratislava I, oddiel: Sa, vložka č.: 2904/B

MS204001/01

I N Z E R C I A

Samsung zvýšil zisk o polovicu
Soul – Juhokórejský koncern Sam-
sung Electronics oznámil za prvý štvrť-
rok takmer 50-percentný rast čistého 
zisku, k čomu do veľkej miery prispelo 
prudké zvýšenie predaja mobilných te-

lefónov. Čistý zisk za prvé tri mesiace 
roka dosiahol 7,1 bilióna wonov, teda 
5,3 miliardy eur. Samsung zverejnil 
údaje deň po tom, ako oznámil, že ro-
dina bývalého šéfa celého konglome-

rátu Samsung Group, ktorý zomrel 
koncom minulého roka, zaplatí dedič-
skú daň v prepočte deväť miliárd eur. 
Južná Kórea má jednu z najvyšších de-
dičských daní na svete. Priaznivejšou 

správou pre dedičov sú výsledky kľú-
čovej firmy v rámci konglomerátu, 
Samsung Electronics. Predaj smartfó-
nov vďaka zvýšenej práci z domu totiž 
prudko vzrástol.  (TASR) 

Firmu z kauzy Olejári 
pohnal partner na súd
SPOR 

Spišská spoločnosť Konzeko dlhuje štátu 

viac než 650-tisíc eur. Sporí sa s daniarmi 

aj Environmentálnym fondom.

Bratislava – V južnej časti Hornád-
skej kotliny, na sútoku Levočského 
potoka a rieky Hornád, sa rozpre-
stierajú Markušovce. Vďaka histo-
rickým a kultúrnym pamiatkam, 
ako sú Kostol svätého Michala, 
Markušovský hrad či Letohrádok 
Dardanely, je obec známa aj ako 
Perla Spiša. 

Verejnosť však mala v uplynu-
lých rokoch možnosť natrafiť na 
názov malebnej dedinky aj v nega-
tívnych súvislostiach. „Vďačí“ za to 
niekoľkým firmám, ktoré v regió-
ne rozbehli pochybný biznis. Pr-
vou z nich je eseročka Konzeko. 
Tá sa postarala o rozruch, keď sa 
jej meno objavilo v kauze Olejári. 
Denník SME totiž tvrdil, že firma 
mala byť jedným z výrobcov faloš-
ného benzínu. V roku 2011 zas vy-
šlo najavo, že spoločnosť dala zá-
kazku za takmer tri milióny eur fir-
me, ktorá sídli na rovnakej adrese 
a ktorá o kontrakt súťažila bez kon-
kurencie. 

Dnes, po vyše desiatich rokoch, 
má Konzeko na krku ďalší, zrejme 
najzávažnejší problém. Dostala sa 
do sporu s Rudohorskou investič-
nou spoločnosťou, ktorá ju posiela 
do konkurzu. 

Množstvo dlhov
HN sa snažili zistiť detaily o prebie-
hajúcom konflikte. Peter Tkáč, kto-
rý v Rudohorskej investičnej spo-
ločnosti zastáva dve funkcie, však 
odkázal, že otázky boli položené 
nesprávnemu adresátovi, považuje 
ich za omyl a nevie sa k nim vyjad-
riť. Keď sme mu pripomenuli, že 
vo firme pôsobí na dvoch vedúcich 
postoch, uviedol, že napriek tomu 
nie je v jeho kompetencii reagovať. 

„Nie som nijako oprávnený, aby 
som akokoľvek na položené otáz-
ky odpovedal. Súčasne ani nemám 
mandát, aby som vám sprostredko-
val kontakt s vedením spoločnosti,“ 
uviedol jeden z konečných užíva-
teľov výhod a zároveň člen dozor-
nej rady akciovky. Odporučil nám 
osloviť priamo Rudohorskú inves-
tičnú spoločnosť. To sme urobili, no 
bezvýsledne. Podobne to dopadlo 
aj v prípade dlžníka Konzeko.

Trochu viac svetla do problémov, 
v ktorých sa markušovský výrobca 
ropných zmesí ocitol, vnáša po-
hľad na jeho hospodárenie. Od ro-
ku 2017 to s firmou išlo dolu kop-
com, a to tak v oblasti tržieb, ako aj 
zisku. Respektíve straty. Oba uka-
zovatele dosiahli predvlani smutný 
rekord. Zrejme aj to sčasti vysvet-
ľuje nedoplatky, ktoré sa Konze-
ku podarilo nakopiť voči štátu. Da-
niarom, zdravotným poisťovniam 
a Sociálnej poisťovni dlhuje doko-
py takmer 436-tisíc eur. 

Konflikt pre úver
Ďalších 215-tisíc eur „visí“ Envi-
ronmentálnemu fondu. Jeho ho-
vorkyňa Michaela Kroková pre 
HN objasnila, že úrad v minulosti 
uzatvoril so spoločnosťou zmluvu 
o poskytnutí podpory formou úve-
ru. Markušovská firma mala povin-
nosť úver splácať, no zjavne s tým 
mala problém. „Porušila dohodnu-
tú platobnú disciplínu a dostala sa 
do omeškania so splácaním záväz-
ku. Environmentálny fond pristú-
pil k určeniu predčasnej splatnosti 
celej neuhradenej pohľadávky,“ 
objasnila Kroková. 

Úradu svitla nádej, že by sa 
k peniazom predsa len mohol do-
stať, v roku 2016. Košický súd to-
tiž vtedy povolil Konzeku zoškr-
tať dlhy. Fond svoju pohľadávku 
prihlásil do konania a začal ju vy-

máhať. Lenže úrad až do minulé-
ho týždňa, kým ho HN nepožia-
dali o reakciu, nevedel, že firma 
sa z reštrukturalizácie presunu-
la priamo do konkurzu. Kroková 
však tvrdí, že vo vymáhaní dlžnej 
sumy bude fond pokračovať. 

Prepojenie na Lubyovú
aj Danka
Keď sa v krátkosti pozrieme na 
Rudohorskú investičnú spoloč-
nosť, ktorej s partnerom došla 
trpezlivosť, tá má okrem sídla vo 
východoslovenských Markušov-
ciach s neplatičom spoločných 
ešte niekoľko vecí. Podobne ako 
Konzeko, aj akciovka sa predvla-
ni prepadla do rekordnej straty 
na úrovni takmer 400-tisíc eur. 
Jej tržby sa síce udržali na úrovni 
273-tisíc, no ide o najnižší obrat 
od štartu jej podnikania v roku 
2003. 

Vedenie firmy zameranej na in-
vestície a prenájom nehnuteľnos-
tí má navyše „na rováši“ aj nie-
koľko nedoriešených afér. Okrem 
Petra Tkáča zastáva pozíciu koneč-
ného užívateľa výhod a člena do-
zornej rady aj jeho dlhoročný ob-
chodný partner Martin Babiar. Ten 
pôsobí alebo v minulosti pôsobil 
na dôležitých postoch aj v niekoľ-
kých ďalších spoločnostiach. Spo-
menúť môžeme Futúrum, spoloč-
nosť s ručením obmedzeným Mi-
chalovce, Futúrum Dynameis či DB 
Biotech. Táto trojica firiem sa spolu 
objavila v kauze exministerky škol-
stva Martiny Lubyovej z roku 2019, 
ktorá sa týkala pochybného preroz-
deľovania eurofondov. Vo všetkých 
troch podnikoch bol Babiar v ča-
se vyplácania stimulov konečným 
užívateľom výhod. Babiar navyše 

podľa Denníka N pôsobil v dozor-
nej rade spoločnosti SBS Dynasty 
spolu s bývalým predsedom parla-
mentu a šéfom SNS Andrejom Dan-
kom. Lubyová vtedy sedela v minis-
terskom kresle práve ako nominant-
ka národniarov.

Tieň podozrenia na rozdeľova-
nie peňazí vrhal aj fakt, že jedna 
z úspešných firiem, eseročka Futú-
rum, sa v tom čase už tretí rok súdi-
la so štátom pre pochybné čerpanie 
inej dotácie. Išlo o 270-tisícový prí-
spevok na rekonštrukciu hotela Jal-
ta v Michalovciach. Babiarova firma 
totiž porušila podmienky dotácie, 
keď v stanovenom čase nevytvori-
la nové pracovné miesta. Katarína 
Matejková, hovorkyňa ministerstva 
hospodárstva ako poskytovateľa prí-
spevku pre HN potvrdila, že súdne 
vymáhanie stále prebieha.

Vážne podozrenia
Babiarovo meno je spojené aj 
s ďalšou kauzou, ktorú sa neda-
rí vyriešiť už dlhé roky. Reč je 
o spore medzi chemickým pod-
nikom Chemko Strážske a ak-
ciovkou Zachem, za ktorou stojí 
okrem iných aj dvojica Babiar – 
Tkáč. Michalovčan Babiar, ktorý 
bol v roku 2003 členom dozornej 
rady v Chemku, si mal v podsve-
tí objednať fyzickú likvidáciu 
podnikateľa Milana Špaka. Ten 
sa snažil vstúpiť do chemičky so 
svojou holíčskou firmou Energy 
SK. Trenčiansky súd vzal Babia-
ra do väzby za ťažké ublíženie 
na zdraví. Dôvodom objednania 
trestného činu mal byť boj o moc 
v riadiacich štruktúrach firmy 
a ovládnutie spoločnosti. Okres-
ný súd v Michalovciach však 
neskôr trestné stíhanie zastavil. 
Odôvodnil to nedostatočnými 
dôkazmi.

Aby toho nebolo málo, známy 
michalovský biznismen sa spomí-
nal aj v spise Gorila. Uvádzalo sa 
v ňom, že Babiar na Slovensku „re-
prezentuje záujmy ukrajinských 
skupín organizovaného zločinu“. 
Samotný podnikateľ to však od-
mietol. 

Katarína Runnová ©hn

katarina.runnova@mafraslovakia.sk
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dlhuje Konzeko envirofondu.

 SNÍMKA: TASR/AP

 1 deň 1 mesiac 3 mesiace 6 mesiacov 9 mesiacov 1 rok
EUR
USD
GPB
SEK
CHF
JPY

 -0,62 -0,45 -0,59 -0,42 -0,60 -0,44 -0,59 -0,43 -0,60 -0,38 -0,54 -0,40

 0,01 0,16 0,06 0,26 0,08 0,28 0,11 0,31 0,14 0,34 0,17 0,37

 0,01 0,16 0,01 0,21 0,01 0,21 0,05 0,24 0,10 0,29 0,15 0,35

 -0,35 0,01 -0,27 0,23 -0,22 -0,02 -0,09 0,01 -0,17 0,33 -0,14 0,06

 -0,76 -0,38 -0,84 -0,65 -0,85 -0,63 -0,84 -0,64 -0,84 -0,64 -0,76 -0,56

 -0,15 0,00 -0,24 -0,04 -0,24 -0,04 -0,24 -0,04 -0,16 0,13 -0,25 -0,05

Eurodepozity   29. 4. 2021  Hodnoty k 17:45 CET

 EUR USD GPB SEK DKK CHF JPY CAD AUD

AUD

CAD

JPY

CHF

DKK

SEK

GPB

USD

EUR

0,6421 0,7783 0,5579 6,4982 4,7747 0,7077 84,9750 0,9566 1

0,6713 0,8137 0,5833 6,7935 4,9917 0,7399 88,8400 1 1,0454

0,7557 0,9159 0,6566 7,6470 5,6187 0,8328 100 1,1256 1,1768

0,9074 1,0998 0,7884 9,1820 6,7467 1 120,0800 1,3516 1,4130

0,1345 0,1630 0,1169 1,3610 1 14,8220 17,7978 0,2004 0,2094

0,0988 0,1198 0,0859 1 0,7348 0,1089 13,0772 0,1472 0,1539

1,1509 1,3949 1 11,6467 8,5577 1,2685 152,3050 1,7144 1,7924

0,8250 1 0,7169 8,3496 6,1348 0,9093 109,1850 1,2291 1,2849

1 1,2122 0,8690 10,1199 7,4359 1,1023 132,3500 1,4897 1,5574

Krížové kurzy vybratých svetových mien  29. 4. 2021  

Upozornenie pre emitentov:
Burza cenných papierov v Bratislave, a.s. (BCPB) upo-
zorňuje emitentov cenných papierov umiestnených na 
trhoch BCPB na blížiaci sa termín (30.4.2021) pre spl-
nenie zákonnej informačnej povinnosti emitentov za 
rok 2020. V zmysle Burzových pravidiel je emitent, 
ktorého cenné papiere sú prijaté na obchodovanie na 

regulovanom trhu burzy cenných papierov, povinný 
najneskôr do štyroch mesiacov po uplynutí účtovného 
obdobia uverejniť ročnú finančnú správu a spolu s do-
kladom o uverejnení ju predložiť Burze cenných papie-
rov v Bratislave, a.s., Vysoká 17, P.O. Box 151, 814 99 
Bratislava 1 a Národnej banke Slovenska.

Oznámenie BCPB

 splatnosť 5 rokov  splatnosť 10 rokov
 kupón splatnosť kurz výnos kupón splatnosť kurz výnos

Nemecko

Francúzsko

Dánsko

Belgicko

Holandsko

EÚ

Veľká Británia

Španielsko

Taliansko

Česko 

Fínsko

Uvádzaná hodnota výnosu tvorí v príslušnej krajine základnú sadzbu pre ďalšie emisie, hodnoty k 18:00 CET

 0 10.4.2026 102,811 -0,560 0 15.2.2031 101,869 -0,189

 0,5 25.5.2026 104,638 -0,405 0 25.11.2030 99,369 0,0662

 1,75 15.11.2025 109,723 -0,372 0 15.11.2031 98,855 0,109

 1 22.6.2026 107,388 -0,420 0 22.10.2031 98,559 0,139

 0,25 15.7.2025 103,474 -0,565 0 15.7.2030 101,222 -0,132

 0 10.4.2026 102,811 -0,56 0 15.2.2031 101,869 -0,189

 0,125 30.1.2026 98,716 0,398 4,75 7.12.2030 135,871 0,852

 0 31.1.2026 100,917 -0,192 0,1 30.4.2031 96,216 0,489

 0,5 1.2.2026 101,621 0,157 0,9 1.4.2031 100,191 0,882

 2,4 17.9.2025 104,6 1,311 0,95 15.5.2030 93,42 1,744

 0,5 15.4.2026 104,857 -0,468 0,75 15.4.2031 107,423 0,004

Vládne dlhopisy 29. 4. 2021  
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Všeobecná úverová banka, a. s., so sídlom Mlynské nivy 1, 829 90 

Bratislava, IČO 31 320 155 ako emitent cenných papierov prijatých 

na obchodovanie na regulovanom trhu Vám týmto oznamuje, že 

Ročná finančná správa za rok 2020 vypracovaná v súlade s platnou 

legislatívou je od 30. 4. 2021 prístupná verejnosti v  sídle emitenta 

a na internetovej stránke 

emitenta: www.vub.sk.

MS203962/01

MS204055/01

MS204018/01

MS204020/01

Emitent KT INVEST, a. s.,
Vieska 267, Ladomerská Vieska, 965 01, IČO: 36 026 620

zapísaný v Obchodnom registri Okresného súdu v Banskej Bystrici, oddiel: Sa, vložka č.: 
470/S, v súlade s § 34 Zákona č. 429/2002 Z. z. o burze cenných papierov v znení neskorších 
predpisov oznamuje, že Ročná fi nančná správa o hospodárení za rok 2020 bude zverejnená 
na internetovej stránke www.ktinvest.sk od 30.4.2021. Ide o regulované informácie.

MS204042/01

OZNÁMENIE

Emitent, GARFIN HOLDING, a.s. so sídlom Dvořákovo nábrežie 8, 811 02 Bratislava, 
IČO 31 400 434, zapísaný v Obchodnom registri Okresného súdu Bratislava I, oddiel: 
Sa, vložka číslo: 893/B, v súlade s ustanoveniami zákona č. 429/2002 Z.z. o burze 
cenných papierov v platnom znení oznamuje, že Ročná fi nančná správa emitenta za 
rok 2020 je zverejnená na internetovej stránke spoločnosti www.garfi nholding.sk

MS203913/01  

Oznámenie emitenta cenných papierov
Emitent – Technické sklo, a.s., Agátová 22, 844 03 Bratislava, IČO: 00 012 670, zapísaný 
v Obchodnom registri OS Bratislava I, odd. Sa, vl. č. 95/B, podľa § 15 ods. 2 zákona 
č. 566/2001 Z.z. o cenných papieroch v platnom znení oznamuje, že na základe 
rozhodnutia valného zhromaždenia zo dňa 09.04.2021 nastala zmena podoby všetkých 
akcií emitenta, t.j. 318.283 ks akcií, zo zaknihovaných cenných papierov na listinné 
cenné papiere.

MS204052/01

OZNÁMENIE 
o zverejnení Ročnej fi nančnej správy emitenta cenných papierov za rok 2020

Emitent UniCredit Bank Czech Republic and Slovakia, a. s., so sídlom Želetavská 1525/1, 
140 92 Praha 4 – Michle, Česká republika, IČ 649 48 242, zapísaný v Obchodnom registri 
vedenom Mestským súdom v Prahe pod sp. značkou B 3608, organizačná zložka: UniCredit Bank 
Czech Republic and Slovakia, a.s., pobočka zahraničnej banky, adresa miesta činnosti: Šancová 
1/A, 813 33 Bratislava, Slovenská republika, v súlade s ustanoveniami zákona č.  429/2002 Z.z. 
o burze cenných papierov, oznamuje, že „Ročná fi nančná správa emitenta za rok 2020“ je 
ako regulovaná informácia zverejnená a bezplatne sprístupnená v sídle organizačnej zložky  
a na internetovej adrese www.unicreditbank.sk.

MS203904/01

Československá obchodná banka, a.s. (v skratke ČSOB) so sídlom 

Žižkova 11, 811 02 Bratislava IČO 36 854 140, DIČ 2022502768, zapísaná 

v Obchodnom registri Okresného súdu Bratislava 1, odd.: Sa, vložka číslo 

4314/B oznamuje, že dňa 30. 4. 2021 uverejnila na svojich internetových 

stránkach (www.csob.sk) Výročnú správu ČSOB za rok 2020, ktorá je 

zároveň aj Ročnou fi nančnou správou ČSOB. Táto správa je v písomnej 

podobe bezplatne prístupná v sídle spoločnosti Československá 

obchodná banka, a.s.

MS203828/01

Prima banka Slovensko, a.s.,  

so sídlom Hodžova 11,  010 11 Žilina, IČO: 31 575 951

oznamuje,

že v súlade so zákonom č. 566/2001 Z. z. o cenných papieroch a investičných službách 

zverejní dňa 30. 4. 2021 na svojej internetovej stránke www.primabanka.sk regulovanú 

informáciu: Ročná finančná správa spoločnosti za rok 2020.

MS203816/01

Dôchodková správcovská spoločnosť Poštovej banky, d.s.s., a.s.

Údaje o dôchodkových fondoch 
k 26.04.2021

aktuálna hodnota 
dôchodkovej jednotky

čistá hodnota 
majetku (NAV)

STABILITA dlhopisový garantovaný d.f. 0,049402 421 875 994,05 €

PROSPERITA akciový negarantovaný d.f. 0,054263 86 063 372,70 €

PERSPEKTÍVA indexový negarantovaný d.f. 0,070363 61 443 224,16 €

• odplata za správu majetku vo fonde 0,3 %, odplata za vedenie osobného dôchodkového účtu 1,0 %
• koefi cient pre určenie výšky odplaty za zhodnotenie 0,100

MS203736/04

I N Z E R C I A

V Mochovciach štátu 
uviazli stámilióny eur 

Schyľuje sa k spusteniu tretie-
ho bloku jadrovej elektrárne 
Mochovce. Aký to bude mať vplyv 
na obnoviteľné zdroje energie?

Mochovce boli jedným z udáva-
ných dôvodov, prečo nebolo mož-
né odblokovať stop-stav. Uvádza-
li sa ako niečo, čo je nutné dorie-
šiť. To je dôvod, prečo sa aj my ako 
asociácia o Mochovce zaujímame. 
Nebrojíme proti jadrovej energeti-
ke, práve naopak, keď je zmyslu-
plne postavená, je to nutná súčasť 
energetického mixu, aspoň teda 
v našich podmienkach. Bez toho 
totiž nemôžu fungovať ani zelené 
zdroje, pretože vždy musí existo-
vať konvenčný zdroj, ktorý zabez-
pečuje základné pásmo. Myslím si 
však, že to, ako prebieha dostavba 
tretieho a štvrtého bloku Mocho-
viec, je veľkou hanbou pre Sloven-
sko a ešte väčšia hanba pre talian-
sky Enel.

Prečo?
To, ako sme si s tým poradili. 

Aspoň sa teraz v plnej nahote uka-
zuje, že jadrové zdroje sú strašne 
drahé. Drahá je stavba, ale z to-
ho vyplýva aj celková nákladovosť 
zdrojov. Keď si pozrieme globál-
ne porovnanie nákladov na výro-
bu elektrickej energie, pri jadre sa 
všetky relevantné medzinárodné 
prieskumy pohybujú nad sto eur 
za megawatthodinu, pričom pre 
fotovoltiku a veternú energiu je to 
na priemernej úrovni asi 50 eur za 
megawatthodinu.

Je Slovensko unikátom v tom, ako 
dlho a ako draho stavia atómku?

Nie, ale unikátom sme v tom, že 
je mimoriadne zle riadená. Evidu-
jeme minimálne 15 vyhlásení po-
čas posledných ôsmich rokov, keď 
sa určil termín na zavážanie pali-
va, ktorý sa nedodržal. A tie urči-
li ľudia priamo zodpovední za ria-
denie projektu a riadenie spúšťa-
nia projektu. Ako môže byť stavba 
dobre manažovaná, pokiaľ sa toto 
stane? To je zásadné zlyhanie. A tí, 
ktorí sú za to zodpovední, sú stále 
na svojich pozíciách.

Za dostavbu Mochoviec je stále 
zodpovedný taliansky Enel. Pod-
ľa štátneho tajomníka minister-
stva hospodárstva Karola Gale-
ka by v lete malo dôjsť k výme-
nám talianskych manažérov na 
dostavbe. Veríte, že tretí blok sa 
spustí tento rok?

S týmto riadením si myslím, že 
nie. Je tu však šanca, pokiaľ sa 
vymenia manažéri. Podľa našich 
informácií má prevziať kontrolu 
nad dostavbou nový vlastník, te-
da Energetický a průmyslový hol-
ding. Ten má spraviť na stavbe zá-
sadné zmeny a očakávame, že by 
tam mal dosadiť ľudí, ktorí tomu 
rozumejú a naozaj to vedia riadiť.

EPH, ktorý teraz vlastní 33 per-
cent v Slovenských elektrárňach, 
by však mal prevziať 33-percent-
ný podiel Enelu, až keď dostava-
jú bloky.

Áno, ale k zmene by malo dôjsť 
skôr. EPH, ktorý má opciu na od-
kúpenie väčšieho podielu od Ene-
lu, má podľa našich informácií zá-
ujem zmeniť riadiacu štruktúru. 
My ako asociácia chceme, aby sa 
to už konečne dostavalo, elektrá-

reň začala produkovať a stabilizo-
vala sa situácia v energetike. Bu-
deme radi, keď štát vyvinie maxi-
málne úsilie, aby stavbu úspešne 
doviedol do konca. Aspoň trojku, 
štvrtý blok je otázkou. Videl som 
harmonogram, ktorý počíta s rok-
mi 2024, 2025.

Čo Slovensko získa spustením 
tretieho bloku?

Z ekonomického hľadiska sa-
motné spustenie trojky celý projekt 
nespasí. Matematika nedovolí, aby 
sa preklopil do ziskových čísiel. 
Samotný tretí blok nemá ekono-
mický potenciál na to, aby vrátil 
investované prostriedky, musí byť 
dostavaný aj štvrtý blok. Slovensko 
na Mochovciach prišlo minimálne 
o 800 miliónov eur v dividendách, 
a to je podľa mňa dosť závažná vec 
a mala by sa zohľadniť v nazera-
ní na takýto projekt. Keď sa ho-
vorí o tom, že podpora obnoviteľ-
ných zdrojov je nákladná, má sa 
zároveň povedať aj to, aké náklad-
né boli iné podpory iných projek-
tov, napríklad Mochovce.

Tretí blok teda rozviaže ruky Slo-
venským elektrárňam?

Áno, môže to pomôcť odstrániť 
prvý neuralgický bod, o ktorom 
sa neustále diskutuje, polemizu-
je. Slovenské elektrárne sú de fac-
to zablokované týmto projektom. 
Koniec-koncov, spoločnosť je jed-
ným z našich členov a má vážny 
záujem o obnoviteľné zdroje. In-
vestovať chcú aj do veľkých zdro-
jov, len projekt Mochovce ich stá-
le brzdí. My v nich vidíme veľké-
ho hráča.

Mochovce na západe krajiny po-
važujete teda za náš neuralgický 
bod. Aké konkrétne projekty eš-
te podľa vás zvažujú Slovenské 
elektrárne?

Majú záujem minimálne v ich 
vlastných areáloch, teda konkrét-
ne v uhoľných elektrárňach No-
váky a Vojany, kde prevádzka už 
ďalej nebude pokračovať. Chcú re-
vitalizovať a aj s pomocou obnovi-
teľnej energie, keďže sú tam obrov-
ské možnosti využitia fotovoltiky 
na odkaliskách. Je to dobrý spô-
sob, ako využiť odpadový materi-
ál, na ktorom je veľmi ťažké stavať. 
Zo spaľovania uhlia zostane toxic-
ký odpad a plocha sa tak dá na má-
ločo využiť.

Tento mesiac sa spustilo nové ve-
denie medzi Slovenskom a Ma-
ďarskom, ktoré umožnilo väč-
šie kapacity v sieti a zrušenie 
stop-stavu na pripájanie nových 
zdrojov. Čo sa odvtedy stalo?

Situácia sa nijako zásadne nepo-
sunula a vieme aj prečo. Zrušenie 
stop-stavu je nutná, ale nie posta-

čujúca podmienka pre rozvoj ob-
noviteľných zdrojov. Potrebné je 
prehodnotiť aj povoľovacie proce-
sy. 

Aké prekážky v nich vidíte?
Niektoré podmienky a postupy 

sú prísnejšie napríklad pre malé 
vodné elektrárne. Pre veterné elek-
trárne zase existuje jedna rozpo-
ruplná smernica, ktorú envirore-
zort vydal ešte pred desiatimi rok-
mi. Obsahuje veci, ktoré už nie sú 
aktuálne a nie je úplne jasné, ako 
sa majú pre daný proces aplikovať. 

Čo ešte stojí v ceste pripájaniu no-
vých zdrojov?

Ďalšou oblasťou sú sieťové po-
platky. Keď postavíte teraz elek-
tráreň, rovno platíte G-komponent, 
ktorý vám zoberie tretinu výnosov 
a pripojovací poplatok, ktorý pred-
stavuje 10 až 20 percent investič-
ných nákladov fotovoltiky alebo 
veternej elektrárne. Sieťové po-
platky sú technicky neodôvodne-
né a niektoré sú vyslovene diskri-
minačné, ako napríklad G-kompo-
nent. 

Takže pre vás sa zrušením 
stop-stavu nič nezmenilo?

Zmenilo sa to, že štát vyslal veľ-
mi zásadný pozitívny signál, že 
chce rozvoj zelenej energie a teší-
me sa z toho. Tento krok je dôleži-
tý a je potrebné naň naviazať. Sta-
čí dobre nastaviť podmienky na 
trhu s energiami a podnikateľské 
prostredie. Pretože keď zaťažíme 
výrobcu regulovaným poplatkom, 
ten nevie konkurovať na trhu. A to 
je problém sieťových poplatkov.

Čo ak sa G-komponent zruší?
Ak sa zruší, výrobcovia zrazu 

prestanú platiť rádovo 30 – 40 mi-
liónov eur ročne. Distribučky s ni-
mi počítajú, ale tie peniaze si ne-

vybrali právom. My sme ich za to 
zažalovali a doteraz sú žaloby ak-
tívne.

Čo je s poplatkom vlastne zle?
Sme presvedčení, že G-kompo-

nent nie je v poriadku a nikdy ne-
mal byť takto zavedený. Legisla-
tíva Európskej únie hovorí o tom, 
že poplatky musia byť zavedené 
transparentne, nepoliticky, musia 
byť nákladovo orientované a ne-
diskriminačné. A to u nás dodrža-
né nie je, pretože je iný poplatok 
na prenosovej a iný na distribučnej 
úrovni, pričom ten na distribučnej 
je desiatky násobne väčší ako na 
prenosovej úrovni.

Vláda schválila prolongáciu pod-
pory s tým, že tu bude skupina 
výrobcov, prevažne fotovoltík, 
ktoré k tomu budú musieť pri-
stúpiť povinne. 

Mnohí si myslia, že táto prolon-
gácia je vylobovaná výrobcami 
a pritom je to presne opačne. Re-
zort hospodárstva si na nás na po-
slednú chvíľu vymyslel povinnú 
prolongáciu a nerešpektoval naše 
odporúčania, aby to bolo dobrovoľ-
né a motivačné. Navyše v dôsledku 
takéhoto nastavenia dôjde k likvi-
dácii výrobcov. Momentálne je ná-
vrh v parlamente a ak to prejde 
v tejto podobe, rozhodne nemôže-
me hovoriť o žiadnej podpore, ako 
to prezentuje pán Galek.

Čo teda budete pripomienkovať?
Najhoršia z toho všetkého je tá 

povinnosť. Tá vyslovene zakladá 
situáciu pre rozsiahle súdne spory, 
pretože to môže byť chápané ako 
retroaktívna zmena podmienok, 
ktoré boli niekedy garantované. 
Toto samo osebe je problematic-
ké. Druhá vec je samotné nastave-
nie. Napriek tomu, že výrobcovia 
dostanú päť rokov ďalšej podpo-
ry, jej zníženie je také významné, 
že sa im viac zoberie, ako pridá. 
Nie je to teda v skutočnosti žiad-
na podpora. Tiež sme hovorili 
o tom, že repowering sa nemá tý-
kať iba reštrukturalizácie výkup-
ných cien, ale aj obnovy zariade-
ní. Potom by sme dosiahli to, že by 
tu neboli len zariadenia prevádz-
kované na 15 rokov, ale na 25 až 
30 rokov. 

Denisa Funtíková ©hn

denisa.funtikova@mafraslovakia.sk

ROZHOVOR
V Novákoch a vo 

Vojanoch by mali stáť 

solárne panely, hovorí 

riaditeľ Slovenskej 

asociácie fotovoltického 

priemyslu Ján Karaba.

Zrušenie stop-stavu je nutná, ale nie postačujúca podmienka pre rozvoj obnoviteľných zdrojov, hovorí šéf fotovoltickej asociá-

cie Ján Karaba. SNÍMKA: TASR/AP

Z ekonomického 

hľadiska spustenie 

trojky Mochoviec 

celý projekt 

nespasí.

KTO JE JÁN KARABA

Svoju pracovnú kariéru za-
čal ako projektový manažér 
v spoločnosti SolarEnergia. 
Dlhé roky pôsobil ako člen 

výkonného výboru 
Slovenskej asociácie fotovol-
tického priemyslu a obnovi-
teľných zdrojov energie, od 

roku 2019 sa stal jej riadite-
ľom. Je spoluautorom kon-

ceptu lokálneho zdroja.


